
Zhodnotenie volebného obdobia 2014 – 2018, skladanie 

účtov voličom 

 

Predložené na rokovaní obecného zastupiteľstva dňa 25.10.2018 ako bod schváleného 

programu rokovania č. 19 starostkou obce Ing. Danielou Balážovou, PhD.  

 

Blíži sa koniec volebného obdobia 2014 – 2018 a je morálne zo strany volených predstaviteľov 

samosprávy zhodnotiť toto obdobie, zložiť účty voličom. Počas volebného obdobia sme Vás 

každý rok oboznamovali čo sa v danom roku podarilo a tiež čo nepodarilo. 

Dovoľte mi teraz zhodnotiť celé volebné obdobie 2014 - 2018.  

Zastávať verejné funkcie, vytvárať podmienky pre lepší život svojich obyvateľov je úloha 

náročná. Je potrebné stanoviť si ciele, v nich priority, zosúladiť ich s možnosťami, vypočuť si 

názor občanov, viesť s nimi dialóg, nepresadzovať len vlastné záujmy, ale byť objektívny, 

nedávať plané sľuby a nemanipulovať s vedomím ľudí, lebo to sa v budúcnosti môže vypomstiť 

v neprospech sľubujúceho i celej obce. Rozhodnúť objektívne a v súlade so zákonom nie je 

ľahké, niekedy nepopulárne, no potrebné. 

V našej obci sa nám mnohé veci podarili zrealizovať, niektoré pripraviť, ale niektoré sa 

aj nepodarili uskutočniť. 

V starostlivosti o budovy a priestranstvá vo vlastníctve obce sme zateplili 

budovu telocvične s fasádou, v telocvični sme vymenili radiátory, elektroinštaláciu, parkety, 

vymaľovali sme ju a obnovili nátery konštrukcií z rozpočtu ministerstva školstva v sume 

49 200 €. Odstránili sme havarijný stav v ZŠ a napojili sme školu na kanalizáciu v spolupráci 

s TAVOS Piešťany. Rekonštruujeme budovu požiarnej zbrojnice z prostriedkov ministerstva 

vnútra v prvej etape 30 000 € a máme schválenú aj druhú etapu tiež v sume 30 000 €. 

Rekonštruujeme budovu materskej školy z prostriedkov EÚ a rozpočtu obce v celkovej sume 

520 000 €. Realizujeme projekt Husacie námestie z Obnovy dediny za 5 200 €. Máme 

schválenú dotáciu na fasádu a výmenu okien na dome služieb z ministerstva financií v sume 

10 800 €. Máme schválenú dotáciu na rekonštrukciu budovy obecného úradu a kultúrneho 

domu  z EU v sume 809 000 €. Projekt z EU na revitalizáciu prírodnej oddychovej zóny 

v súbehu s Podhájskym potokom je tiež schválený v sume 362 000 €. Ošetrovali sme a robili 

výrub drevín na priestranstve obce, v ZŠ a MŠ, na cintoríne. 

V údržbe komunikácii, chodníkov a inžinierskych sietí sme pokračovali 

v budovaní chodníkov, oprave miestnych komunikácii, spevnili sme plochy pri škole, pošte, 

urobili sme spevnenie stojísk na nádoby na odpad, autobusové zastávky v Hoštákoch, 

protipovodňové opatrenia, vsaky popri ciest, pripravili sme chráničku na vedenie osvetlenia 

k plánovanému chodníku do Vlčej doliny. Slovak telekom realizoval v obci uloženie optických 

káblov, s ministerstvom školstva bol zavedený rýchlostný internet do školy. Z prostriedkov EU 

sme realizovali rekonštrukciu verejného osvetlenia v sume viac ako 400 000 € a nemali sme 

žiadne neoprávnené výdavky. Dobudovali sme vodovod v Nových Vinohradoch z rozpočtu 

obce a ukončujeme dobudovanie vodovodu v dĺžke 2 600 m vo Vlčej doline, na Zvončianskej 



ceste a v Jamách z dotácie z TAVOS a rozpočtu obce v sume 273 000 €. Máme spracovaný 

dopravný pasport a informačný systém v obci, jeho realizáciou vytvoríme podmienky pre 

bezpečnejší pohyb účastníkov cestnej premávky v obci. Tiež máme schválený projekt na 

projektovú dokumentáciu pre stavebné povolenie na cyklotrasy v obci, k čomu sme schválili 

zmenu územného plánu. Máme pripravený a schválený projekt z ministerstva vnútra na 

vybudovanie kamerového systému v sume 8 000 €. 

Realizovali sme aj ďalšie projekty v obci. Z prostriedkov ministerstva školstva  

a rozpočtu obce sme školu vybavili športovým náradím v sume 2 750 €. Zapájali sme sa do 

projektov úradu práce na vytvorenie pracovných miest pre našich občanov, do výziev TTSK 

pre spoločenské organizácie – dôchodcov, hasičov spevácky zbor, na podporu športových 

a kultúrnych podujatí. Z ministerstva vnútra máme vo výpožičke hasičské auto 

a protipovodňový vozík aj osobné motorové vozidlo na rozvoz obedov pre našich seniorov. 

Spracovali sme geodetické zameranie budov vo vlastníctve obce, sietí, komunikácií, 

spracúvame projektovú dokumentáciu na vodovod a kanalizáciu v Nových vinohradoch 

a v lokalitách rozšírených v zmene územného plánu. Usporiadali sme vlastnícke práva 

k pozemkom pod komunikáciami so štátom. V spolupráci so základnou školou, poľovníckym 

združením Dolinky Zvončín sme z projektu Nadácie Volkswagen Slovakia rekonštruovali 11 

posterov Náučného chodníka. Rozšírili sme triedený odpad – jedlý olej, získali sme z projektu 

nádoby na separovaný odpad. Z rozpočtu obce sme rekonštruovali rozhlasovú ústredňu za 

digitálnu a vybudovali sme bezdrôtový rozhlas vo Vlčej doline. Z rozpočtu obce sme 

rekonštruovali kuchyňu a sklad obecného úradu, inventár kuchyne pre 150 ľudí, interiérové 

vybavenie OcÚ a KD, montáž klimatizácie,  elektorinštalácie, výmenu dverí, maľovanie  

interiéru. Získali sme štatút Miestnej akčnej skupiny, z rozpočtu ktorej bude čerpať obec 

a spoločenské organizácie a podnikatelia obce. Nepodarili sa nám získať projekty na zberný 

dvor (bola potrebná a vykonaná zmena územného plánu), nájomné byty, závlahový systém na 

futbalovom ihrisku a opravy budovy na futbalovom ihrisku (projekty neboli schválené) ani 

z ministerstva financií opravu cintorína a prístupových ciest (projekt tiež nebol schválený). 

V oblasti služieb a podujatí v obci sme zriadili novú webovú stránku, zaviedli sme 

zasielanie SMS info a informácie mailom. Našim rodákom sme vzdali poctu pri spomienkovom 

podujatí v roku 2015 bratom Hečkovcom, Jozefovi Ilavskému a tiež nášmu šľachtiteľovi P. 

Ilavskému pri príležitosti 20. výročia uznania národného plemena Suchovskej žltej husi. 

Oslávili sme 90. výročie narodenia V. Turčányho. Podporovali sme vydávanie a uvádzali sme 

do života publikácie našich rodákov – G. Spustovej a M. Hajnošovej. Spolupracovali sme 

s lekármi zdravotného strediska, s farským úradom, organizáciami a spolkami obce. 

Uchovávali sme tradície – stavanie mája, Deň zeme, rybárske preteky detí i dospelých, 

stolnotenisové, futbalové turnaje, hasičské súťaže, Oslava leta s hasičmi pre deti, ukončenie 

leta s TJ Vinohradník, cestný beh Suchovská 15, pochovávali sme basu, hasiči organizovali 

country bál, spoločenské organizácie plesy, koncerty, oslavovali sme výročia spoločenských 

organizácii a spolkov. Dvaja naši občania – hasiči získali najvyššie ocenenie SR dobrovoľného 

hasičského zboru. Vo futbalovom zápasení sa stretli naši futbalisti so starostami ZMO región 

Jaslovské Bohunice, s redaktormi RTVS aj s družobným Bobrovcom. Slávili sme Deň matiek, 

Mesiac úcty k starším, Deň učiteľov, vítali sme Mikuláša. Konali sa bohoslužby v doline 

s účinkovaním dychovky a speváckeho zboru. Uskutočňovali sa koncerty, prehliadky 

speváckych zborov, občianske obrady a pohrebné rozlúčky. Pripomínali sme si dejinné udalosti 

a výročia. Naša škola sa zúčastňovala športových hier škôl regiónu ZMO Jaslovské Bohunice, 



kde sa stretalo viac ako 1000 športovcov – žiakov základných škôl. Každoročne sme 

pokračovali v organizovaní Pernikiády vo vianočnom čase za finančnej podpory Oblastnej 

organizácie cestovného ruchu, ktorej sme členmi. Toto podujatie má stúpajúcu návštevnosť 

a zapájania sa do nej viac detí a občanov obce s tvorivými dielňami v zhotovovaní vianočných 

symbolov. V pamätnej izbe boli exkurzie základných, stredných škôl, zahraničných rodákov. 

V spolupráci s farským úradom sa konali charitatívne obedy na podporu chudobných. 

Zabezpečovali sme stravovanie starších a chorých občanov aj rozvoz obedov. Zakúpili sme 

osobné motorové vozidlo a MULTICAR. Uskutočňovali sa jarné a jesenné brigády na 

verejných priestranstvách a cintoríne za aktívnej účasti spoluobčanov, najmä našich seniorov. 

Obec zabezpečovala úlohy pri hlasovaní vo voľbách do  NR SR, VÚC, EÚ, prezidentských 

volieb, teraz do orgánov samosprávy obcí. 

Možno si niektorí poviete, že sme urobili dosť, alebo, že sme mohli urobiť aj viac. Záleží 

z akého uhla pohľadu posudzujeme. Chcem ale povedať, že mnohé úlohy by sa nám bez vašej 

aktívnej pomoci, pochopenia, dôvery a podpory nepodarili zrealizovať, za čo vám z tohto 

miesta úprimne ďakujem. 

Dňa 10.11.2018 si vyberieme volených predstaviteľov obce na nasledujúce volebné obdobie 

2018-2022. Želám nám spoločne, aby to bol výber v prospech správneho pokračovania 

a vytvárania podmienok na dobrý život v našej Suchej nad Parnou. 

 

V Suchej nad Parnou, 25.10.2018 


